
PROTOKÓŁ nr VII/2015  
z przebiegu VII sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 22 czerwca 2015 r. w godz. od 15.00 do 18.00 
w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 
W obradach uczestniczyli: 
 
Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 15 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności /  
zał. 1. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 
2. Jacek Jędraszczyk   - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków 
3. Bronisława Rogacka    - Skarbnik Gminy Żerków, 
4. Michał Surma    - Sekretarz Gminy, 
5. Andrzej Szlachetka   - radny Rady Powiatu Jarocińskiego, 
6. Czesława Grodzka   - kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

                                                              Społeczne w Żerkowie, 
7. Jacek Maciejewski   - dyrektor Biblioteki Publicznej MiG Żerków 
8. Zbigniew Typański   - mieszkaniec Ludwinowa 
9. Karol Górski    - mieszkaniec Jarocina 
10. Przedstawiciele mediów:  - „Gazeta Jarocińska”, „Życie Jarocina” 
 

Porządek obrad VII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przekazano radnym  
w dniu 15 czerwca 2015 r. na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa.  
 
Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji, 
Zgodnie z § 31 Statutu Gminy Żerków, przewodnicząca Rady Miejskiej Żerkowa pani Barbara Urbańska 
o godz. 15.10 otworzyła VII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitała wszystkich obecnych na sali  
oraz przeprosiła za 10 minutowe opóźnienie w rozpoczęciu obrad sesji związane z przedłużonym 
posiedzeniem komisji stałych Rady. 
 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodnicząca na podstawie listy obecności stwierdziła, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji 
uczestniczy 15 radnych a zatem rada może podejmować prawomocne uchwały. 
 
Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad. 
Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad VI Sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.   
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  VI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy  

i informacją o mieniu gminnym: 
1) zapoznanie się z opinią RIO w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta  

i Gminy za rok 2014 wraz z informacją o stanie mienia, 
2) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej, 
3) zapoznanie się z opinią RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
4) zapoznanie się z opinią komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa o wykonaniu budżetu  

za 2014 rok, 
5) dyskusja. 

8. Podjęcie uchwały sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu gminy 2014 rok. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków z tytułu 
wykonania budżetu Miasta i Gminy Żerków za 2014 rok 

10. Rozpatrzenie uchwały Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 
budżetowej na 2015 rok, 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
13.  Zamknięcie obrad sesji.    
Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” powyższy porządek obrad. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 

 
Punkt 4 – Przyjęcie protokołu z obrad VI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Protokół z VI sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”  przy 15 radnych na 
sali obrad – bez odczytywania. 
Protokół z obrad VI sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 27 maja 2015 r. został wyłożony do 
wglądu na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 22 czerwca 2015 roku oraz  był dostępny 
w biurze Rady Miejskiej. 

 
Punkt 5 – Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Wojciech Raś – złożył dwie interpelację w przekazie ustnym: 

1) o zapoznanie radnych Rady Miejskiej Żerkowa ze skargą z Prokuratury w Ostrowie 
Wielkopolskim  dotyczącej podjętej uchwały w roku 2012 w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Żerków podjętego uchwałą w roku 2012, 

2) o uchwałę w sprawie regulaminu przyznawania mieszkań socjalnych w gminie Żerków. 
 

Punkt 6 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na VI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 
Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Punkt 7- Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy  
i informacją o mieniu gminnym za 2014 rok. 
Przewodnicząca poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie sprawozdań  
z wykonania budżetu za rok 2014. Przypomniała, że sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Żerków 
za rok 2014 były omawiane na wspólnych posiedzeniach komisji stałych Rady. 
Skarbnik Gminy – powiedziała, że radni mieli możliwość zapoznania się ze  sprawozdaniami  
z wykonania budżetu oraz materiałami dotyczącymi wykonania budżetu za rok 2014. Sprawozdanie 
składa się z części opisowej i tabelarycznej przedstawiające strukturę wykonania dochodów i wydatków  
w poszczególnych działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej. Poinformowała, że przedstawi 
sprawozdanie z wykonania budżetu, w  którym jest uwzględniona Wieloletnia Prognoza Finansowa oraz 
mienie komunalne. Sprawozdanie składa się  kilkudziesięciu stron, ale są goście na sesji, dlatego 
przedstawi je wszystkim, a radnym przypomni. Rada budżet na rok 2014 przyjęła uchwałą  
Nr XXIX/194/13 w dniu 27 grudnia 2013 roku.  
Plan dochodów przyjęto w kwocie 33.445.464,00 zł, a plan wydatków w kwocie 34.480.736,00 zł. 
Wyjaśniła, że budżet w ciągu roku uległ zmianie po stronie dochodów do kwoty 36.903.200,96 zł 
w tym dochody bieżące to kwota 33.966.175,00 zł i dochody majątkowe w kwocie 2.937.027,96 zł,  
a po stronie wydatków do kwoty 39.705.763,18 zł, w tym wydatki bieżące wynosiły 32.021.205,52 zł 
i majątkowe 7.684.557,66 zł.  Planowany deficyt na dzień 31 grudnia w 2014 roku wyniósł 2.802.562,22 
zł, który został sfinansowany przychodami. Ogółem wolne środki na koniec 2014 rok stanowiły kwotę 
699.700,57 zł, a zadłużenie gminy na koniec roku sprawozdawczego wynosiło 5.996.454,26 zł, co 
stanowi 17,05 % realizacji długu do dochodów. W okresie sprawozdawczym Gmina nie podpisała 
żadnych poręczeń i gwarancji. Dochody: na plan 36.903.200,96 zł, wykonano  
w wysokości 35.173.707,09 zł, co stanowi 95,31%. Skarbnik gminy przedstawiła dochody  
w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej oraz uwzględniła wpływy ze środków PROW, UE, 



dotacji celowych, subwencji, porozumień z JST i dotacji na realizację zadań z zakresu administracji 
rządowej i innych zadań zleconych oraz należności w tym zaległości w kwocie 444.053,31 zł. 
Wynikające ze sprawozdania Rb27S za 2014. Podkreśliła, że zaległości w stosunku do roku budżetowego 
2013 zmalały o 85.945,74 zł. Przedstawiła także zestawienie skutków dla dochodów w roku 2014 tj. ile 
wydano umorzeń, zwolnień, ulg w podatku i ulg inwestycyjnych. Wyjaśniła na podstawie sprawozdania 
RbN, że należności na dzień 31 grudnia 2014 wynosiły 974.556,98 zł. Skarbnik gminy przestawiła 
szczegółowo wydatki w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej. Wydatki:  na plan  
w wysokości 39.705.763,18 zł zrealizowano w kwocie 36.776.451,31 zł, co stanowi 92,62 % planu,  
w tym: wydatki bieżące wykonano w wysokości 30.015.029,22 zł, co stanowi 93,73% planu a wydatki 
majątkowe zrealizowano w kwocie 6.761.422,09 zł, co stanowi 87,99 % planu. Powiedziała jakie dotacje 
z budżetu przekazano jednostkom sektora finansów publicznych oraz spoza sektora finansów 
publicznych, które ogólnie stanowiły kwotę 2.555.545,50 zł w tym dotacje na zadania bieżące – 
2.295.045,50 zł i na realizację zadań inwestycyjnych – 260.500,00 zł. Skarbnik Gminy przedstawiła 
wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej zleconych gminie i innych zadań, 
które były realizowane do wysokości kwot otrzymanych dotacji na plan 5.215.596,00 zł wykonano w 
wysokości 5.166.864,63 zł, co stanowi 99,06 % planu. Podkreśliła, że zadania zlecone nie wykonano  
w 100 %, ponieważ dotacje mogą być wydatkowane tylko na zadana wskazane przez dysponenta 
środków i dlatego zostały zrealizowane w wielkościach niższych. Przedstawiła wpływy i wydatki 
związane z ochroną środowiska oraz z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych, na plan  
i wpływ  144.174,86 zł wydatkowano kwotę 137.384,94 zł. Nadmieniła, że plan realizacji programu 
profilaktyki alkoholowej i narkomanii w roku 2015 jest wyższy o 7.000,00 zł, ponieważ niektórych 
wydatków tak jak i dochodów  należy odrębnie się z nich rozliczyć, do których zobowiązuje organ 
nadzoru oraz uwzględnić je w sprawozdaniu. Skarbnik Gminy przedstawiła także część opisową 
wydatków w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej w tym wydatki inwestycyjne. Podkreśliła, 
że w wydatkach nie ma przekroczeń planowanych kwot. Gmina nie posiada zobowiązań wymagalnych  
a niewymagalne stanowią kwotę 1.198,870,81 zł. Wyjaśniła, że zgodnie z sprawozdaniem RB-Z na 
koniec roku 2014 zobowiązania Gminy z tytułu kredytów i pożyczek wynosiły 5.996.454,26. 
Poinformowała także o złożonym sprawozdaniu finansowym z wykonania planu przez Ośrodek Kultury  
i Rekreacji „MCT” w Żerkowie wykazującym zobowiązania w kwocie 441.134,13 zł w tym wymagalne 
w wysokości 159.118,72 zł oraz kredycie bankowym w kwocie 133.510,94 zł. Organ prowadzący widząc 
pogarszająca się sytuację finansową podjął decyzję o dokonaniu audytu w Ośrodku kultury i Rekreacji 
„MCT” w Żerkowie za rok 2014.  
Skarbnik gminy powiedziała, że poza sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014 rok jest Wieloletnia 
Prognoza Finansowa i przebieg realizacji przedsięwzięć roku 2014, w której niektóre kwoty się 
powtarzają. Wyjaśniła jakie zadania inwestycyjne zrealizowano w tym budowę sieci kanalizacyjnej we 
wsi Stęgosz - Bieździadów. Przedstawiła także wartości mienia komunalnego  
w tym Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie, która ma majątek o wartości 63.705.616,55 zł. Mienie Gminy 
w 2014 uległo zwiększeniu o 1.756.277,18 zł. Podkreśliła, że kwoty, które przedstawiła przy wydatkach 
majątkowych miały wpływ na zwiększenie majątku Gminy. Placówki oświatowe mają mienie o wartości 
14.786.545,71 zł. W ciągu roku częściowo wartość mienia zeszła ze stanu – nastąpiła sprzedaż budynków, 
umorzenia, ale także wartość majątku wzrosła o 41.189,36 zł. Skarbnik Gminy przedstawiła także 
wartości mienia pozostałych jednostek organizacyjnych gminy tj. Zakładu Aktywności Zawodowej w 
Żerkowie, Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żerkowie, Ośrodka Kultury i Rekreacji 
„MCT” w Żerkowie, Domu Pomocy Społecznej w Raszewach. Przedstawiła dane dotyczące gruntów 
komunalnych, użytkowania wieczystego, zbycia i nabycia mienia komunalnego oraz posiadanych 
udziałów w spółce oświetleniowe i zakładzie gospodarki odpadami. 
Przewodnicząca podziękowała pani Skarbnik Gminy za wnikliwe i dokładne przedstawienie sprawozdań i 
otworzyła dyskusję prosząc radnych o zabieranie głosu. 
Przewodnicząca zapytała czy zadłużenie na 31 grudnia 2014 w WPF w wysokości 4.361.088,43 zł  
a w sprawozdaniu przedstawione w wysokości 5.996.454,26 zł. Z tych dwóch kwot wynika różnica  
w wysokości 1.635.365,83 zł, co to jest za  różnica z czego wynika i dlaczego powstała? 
Skarbnik Gminy potwierdziła, że tak jest, ale kwoty można różnie przedstawić. Ze sprawozdania  
z wykonania budżetu wynika, że Gmina Żerków na dzień 31 grudnia 2014 r. posiada zadłużenie  
w kwocie 5.996.454,26 zł a Przewodnicząca słusznie zwróciła uwagę, że w WPF jest zapis, że zadłużenie 



na 31grudnia 2014r. to kwota 4.361.088,43 zł.  Skarbnik Gminy wyraziła uznanie, że Przewodnicząca 
szczegółowo analizowała jedno i drugie sprawozdanie. Różnica to 1.635.365,83 zł, która wynika z tego, 
że Urząd Miasta i Gminy w Żerkowie podpisał umowę na realizację projektu  kanalizacji wsi Stęgosz – 
Bieździadów. Projekt jest realizowany z udziałem środków unijnych, które były finansowane przez BGK 
i ta kwota podlega wyłączeniu. Z jednej strony gmina jest zadłużona na kwotę  5.996.454,26 zł  
w przypadku nie dotrzymania warunków umowy to kwotę w wysokości 1.635.365,83 zł należałoby 
zwrócić. Gmina wszystkie warunki wypełniła zgodnie z umową, jesteśmy po wszystkich kontrolach  
i zobowiązania powinny się zmniejszyć o kwotę 1.635.365,83 zł. 
Radna Ewa Marek-Skiba zapytała o środki wykazane przy wydatkach oświatowych, przy wydatkach 
każdej ze szkół występuje równa kwota jeżeli chodzi o doskonalenie zawodowe, czy to są kursy, czy 
projekty, które Pan Burmistrz podpisał ze Starostwem Powiatowym w Jarocinie? 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że kwoty dotyczą odpisu do 1 % planowanych wydatków na wynagrodzenie 
tylko dla nauczycieli. Dyrektor danej placówki realizuje zadanie i może wysłać pracownika na 
podniesienie kwalifikacji jeżeli uzna za konieczne i niezbędne w realizacji bieżących zadań szkoły. 
Radna Ewa Marek-Skiba powiedziała, że zainteresowało ją to, ponieważ w różnych szkołach grono 
nauczycielskie składa się z innej liczby zatrudnionych nauczycieli. Podkreśliła, że przypuszczała, iż 
kwoty dotyczą projektu, który aktualnie jest realizowany o doskonaleniu zawodowym. 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie. 
Radny Zdzisław Paluszkiewicz zaproponował, żeby przy planie projektu na rok 2016 zmniejszyć środki 
na walkę z alkoholizmem a przeznaczyć je na place zabaw dla dzieci. Radny miał wątpliwości do 
wysokości środków przeznaczanych na realizację programów profilaktyki alkoholowej. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych jak  
i wydatki zgodnie z obowiązującymi przepisami muszą być wyodrębnione w sprawozdaniu z wykonania 
budżetu oraz przeznaczone na walkę z alkoholizmem. Gmina może na ten cel przeznaczyć więcej 
środków, ale nie może zmniejszyć wysokości kwoty wpływu.  Wyjaśniła, że w przypadku gdy w jednym 
roku wydatkowano na ten cel mniejszą kwotę, to w kolejnym roku w projekcie budżetu należy umieścić 
wyższą kwotę o pomniejszone środki. 
Radna Ewa Marek – Skiba podkreśliła, że część tych środków wraca do dzieci,  dla których jest 
organizowany np. wypoczynek letni. Nie wszystkie dzieci maja równy start, aby rodzice je zabrali 
prywatnie na jakikolwiek wspólny wyjazd. Pedagodzy organizujący wycieczki czy obozy lub kolonie to 
jest, to szansa dla tych dzieci, które są w trudnej sytuacji. Niektórzy rodzice są niezaradni życiowo a inni 
pogubili się. Wobec tego te pieniądze jak gdyby wracają do dzieci. 
Skarbnik Gminy powiedziała, że corocznie przed przyjęciem budżetu jest zatwierdzany przez Radę 
program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, gdzie są wyszczególnione wszystkie 
wydatki. 
Radny Sebastian Nowaczyk zapytał Skarbnika Gminy czy pomniejszenie wartości Ośrodka Kultury  
i Rekreacji „MCT” w Żerkowie wynika tylko z amortyzacji? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że dokonano likwidacji urządzeń i wyposażenia.   
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.    
Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu obrad sesji. 
  

1) przedstawienie opinii RIO w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta  
i Gminy za rok 2014 wraz z informacją o stanie mienia, 

Przewodnicząca poprosiła wiceprzewodniczącego pana Grzegorza Andraszaka o przedstawienie opinii 
RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2014 rok. 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Andraszak odczytał uchwałę Składu Orzekającego Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta  
i Gminy Żerków za rok 2014 wraz z informacja o stanie mienia.  
Uchwała Nr 0954/19/17/2015  z dnia 8 kwietnia 2015 r.  stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 
2)  przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej 

Przewodnicząca poprosiła radną, przewodniczącą Komisji Rewizyjnej panią Ewę Marek - Skibę  
o przedstawienie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków. 
Przewodnicząca odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 27 maja 2015 roku. 



Uchwała Nr 1/2015 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 27 maja 2015 roku, stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 

 
3) opinia RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Uchwała Nr SO-0955/44/17/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu z dnia 1 czerwca 2015 r. wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
Żerkowa w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków z tytułu wykonania 
budżetu za rok 2014. Opinię o wniosku odczytał wiceprzewodniczący pan Grzegorz Andraszak.  
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu . 

 
4) opinia komisji stałych o wykonaniu budżetu za 2013 rok 

Przewodnicząca poprosiła radnego Bogdana Bożejewicza przewodniczącego Komisji Planowania  
i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Współpracy z Zagranica o przedstawienie opinii komisji stałych  
o wykonaniu budżetu za 2014 rok 
Radny Bogdan Bożejewicz odczytał opinię komisji stałych Rady o wykonaniu budżetu za 2014 rok. 
Opinia stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 
5)  Dyskusja 

Przewodnicząca po wysłuchaniu opinii RIO w Poznaniu, Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa 
oraz opinii komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa otworzyła dyskusję prosząc radnych o zabieranie 
głosu. 
Przewodnicząca podsumowując powiedziała, że wysłuchano pozytywnych opinii, z których wynika, że 
Burmistrz i Skarbnik Gminy czuwali nad poprawnym, dobrym wykonaniem budżetu i w związku z tym 
można pogratulować, że środki wydatkowano celowo i zasadnie. 
Wobec braku uwag ze strony radnych Przewodnicząca przystąpiła do kolejnego punktu porządku obrad 
sesji.     
 
Punkt 8 - Podjęcie uchwały sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu gminy za 2014 rok. 
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,  
1  głos „wstrzymujący się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania. 
Uchwała Nr VII/43/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 22 czerwca 2015 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Żerków za 2014 rok, 
stanowi załącznik nr 11 do protokółu. 
 
Punkt 9 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Żerków z tytułu wykonania budżetu  Gminy Żerków za 2014 rok. 
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”,  1 głos „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania. 
Uchwała Nr VII/44/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 22 czerwca 2015 r. w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków z tytułu wykonania budżetu  Gminy Żerków za 2014 
rok, stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
Przewodnicząca wraz z wiceprzewodniczącym Rady złożyli Burmistrzowi i Skarbnikowi Gminy 
gratulacje z tytułu wykonania budżetu i udzielonego absolutorium za rok 2014. Życzymy , aby dalej tak 
dobrze zarządzał Pan naszymi finansami dla pomyślności gminy i wszystkich mieszkańców. 

Burmistrz – podziękował wszystkim z którymi przyszło mu współpracować. Rok 2014 był rokiem 
szczególnym, bo był to rok wyborczy. W realizacji tego budżetu mieli udział poprzedni radni i radni 
obecnej kadencji. Dziękuję wszystkim, dziękuje tym Państwu, z którymi udało się bardzo dużo 
zrealizować, aby takie lata udało nam się powtórzyć a na pewno będą trudniejsze, ponieważ  
z pozyskaniem środków unijnych będzie gorzej. To, co zostało zrobione, to niech procentuje i nam służy. 
Korzystajmy z tego wszyscy. Myślę, że tym przekonam pana Wojciecha, żeby na następnym absolutorium 



rękę podnosił za, ale takie jest jego zdanie, szanuję to. Myślę, że wspólne działania doprowadzą do 
wykonania kolejnych zadań w tej gminie. Dziękuję całemu zespołowi finansowemu, który jest na 
celowniku wszystkich a w finansach jest 40 mln zł, które trzeba rozliczyć, które trzeba pieczołowicie 
pilnować, bardziej niż swoje, za to wszystko serdecznie dziękuję. Jesteśmy po kontroli kompleksowej,  
która dotyczyła 2013 roku, były pewne uwagi, ale mniejszej wagi, z czego się bardzo cieszymy i nie 
chcielibyśmy w tym okresie, w którym nam przyjdzie działać popełnić błędów. Dlatego proszę  
o przekazanie wszystkim pracownikom Urzędu, których tutaj nie ma i Państwu Sołtysom podziekowanie 
bo jest, to wspólne nasze dzieło. Dziękuję radnym powiatowym, którzy orędują za naszymi sprawami i 
myślę, że nie odmówią i włączą się do realizacji kolejnych spraw a tematów jest dużo.   
 

Przewodnicząca zarządziła 10 minutową przerwę w obradach sesji. 

 
Punkt 10. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie wprowadzenia zmian do 
budżetu na 2015 rok, 
Przewodnicząca Rady poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie zmian do 
budżetu na rok 2015. Skarbnik Gminy odczytała uchwałę przedstawiającą zmiany do budżetu, który 
ogólnie wzrósł: 

• dochody do kwoty 35.440.294,65 zł,  
z tego: 
- dochody bieżące w kwocie 32.915.931,19 zł, 
- dochody majątkowe w kwocie  2.524.363,46 zł, 

• wydatki do kwoty 34.085.128,64  zł  
z tego: 
- wydatki bieżące w kwocie 30.987.528,64 zł, 
- wydatki majątkowe w kwocie 3.097.600,00 zł, 
 
Ponadto odczytała uzasadnienie, które szczegółowo przedstawia zmiany w poszczególnych podziałkach 
klasyfikacji budżetowej. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że Wojewoda Wielkopolski zwiększył plan dotacji celowej o kwotę 35.300 zł 
na "Pomoc państwa w zakresie dożywiania". 
Zgodnie z zawartą umową w dniu 2 kwietnia 2015 roku pomiędzy Gminą Żerków  a Województwem 
Wielkopolskim  przyjęto do budżetu kwotę 150.000,- zł w formie dotacji celowej na dofinansowanie 
przebudowy dróg dojazdowych w obrębie Antonina i Żółkowa. 
Zwiększono także dochody własne ogółem o 20.000,- zł z przeznaczeniem na wydatki drogowe 
(projekty). 
 Po stronie wydatków dokonano przesunięcia w dziale 600 - kwotę 150.000,- zł z wydatków 
bieżących na modernizację dróg w Antoninie i Żółkowie. 
Skarbnik Gminy dodała, że ogółem budżet zwiększy się o 120.000,00 zł. Kwotę  150.000,00 zł 
przesunięto i dlatego wydatki majątkowe zwiększą się o 300 tys. zł  
Wobec braku uwag ze strony radnych, do wprowadzonych zmian budżetowych, Przewodnicząca poddała 
pod głosowanie projekt uchwały.  
Uchwałę Nr VII/45/15 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2015 rok, przyjęto 
jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 
radnych na sali  w trakcie głosowania, stanowi  załącznik nr 13 do protokółu. 
 
Punkt 11 - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodnicząca zwróciła się do Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Burmistrz - odpowiadając poinformował, że zostały złożone dwie interpelacje przez radnego Wojciecha  
Rasia. Jedna dotyczyła udostępnienia radnym skargi z prokuratury na uchwałę w sprawie Regulaminu 
utrzymania czystości w gminie Żerków. Burmistrz wyjaśnił, że dokumenty dotyczące skargi są na sali,  
z którymi radni mogą się zapoznać. Aktualnie gmina złożyła odwołanie na skargę. Podkreślił, że 
dokumenty przygotujemy i będą do odbioru w biurze rady oraz kopia treści uchwały  
o zasadach przyznawania mieszkań. 



 
Punkt 12 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
Burmistrz powitał  panią Halinę Nowak jako nowego sołtysa Sołectwa Szczonów. Następnie 
poinformował, że w dniu 16 czerwca 2015 r. odbyły się wybory uzupełniające na sołtysa dla Sołectwa 
Szczonów. W zebraniu uczestniczyło 65 osób na 145 uprawnionych do głosowania, co stanowi 44.8% 
ogółu. Na sołtysa zgłoszono dwie kandydatury pana Krzysztofa Pańczaka i panią Halinę Nowak. Pani 
Halina Nowak została wybrana w miejsce zmarłego sołtysa uzyskując 44 głosy w wyniku tajnego 
głosowania, natomiast kontrkandydat pan Krzysztof Pańczak uzyskał 21 głosów. Burmistrz 
poinformował, że  skład Rady Sołeckiej Sołectwa Szczonów pozostał taki sam, w której członkiem jest 
pan Andrzej Juszczak, Jerzy Kubis, Jerzy Michniacki, Krzysztof Pańczak i Jacek Waszak. 
Burmistrz wraz z Przewodniczącą Rady złożył gratulacje pani Halinie Nowak z racji objęcia funkcji 
sołtysa prosząc pozostałych sołtysów o serdeczne przyjęcie w grono sołtysów i wsparcie dobrą radą  
i uwagami w prowadzeniu sołectwa. 
Przewodnicząca przedstawiła wniosek pana Karola Górskiego w sprawie braku jawności w gminie 
Żerków o spotkaniach Rady, jak i możliwości udziału mieszkańców w jej pracach, a także dostępu do 
dokumentów z prac Rady. 
/Wniosek stanowi załącznik nr 14 do protokółu/. 
Przewodnicząca wyjaśniła, że media są informowane o posiedzeniach rady, komisji z przedstawieniem 
daty, godziny i porządku posiedzeń. Stwierdziła, że przedstawiciele mediów uczestniczą  
w posiedzeniach rady i w związku z tym jest spełniony obowiązek. Uważała, że radni po komisji czy sesji 
mają prawo do spotkań, pójścia na kawę z czego nie obowiązuje zdawanie sprawozdań ani pisanie 
referatów. Spotykamy się prywatnie i wydaje mi się, że  nie popełniamy żadnego błędu, bo mamy do tego 
prawo.   
Radny Andrzej Stachowiak poprosił pana Karola Górskiego o numer telefonu, na który mógłby 
bezpośrednio przesyłać informacje  o spotkaniach. 
Radna Ewa Marek – Skiba zapytała czy pan Karol występuje prywatnie, czy w imieniu „Gazety 
Jarocińskiej”, bo pani Ania Konieczna uczestniczy w posiedzeniach rady i nie ma żadnych uwag. Czy Pan 
od siebie występuje? 
Pan Karol Górski wyjaśnił, że w piśmie, które zostało przedstawione, nigdzie nie pojawia się informacja 
o tym, że występuje jako dziennikarz „Gazety Jarocińskiej czy jakiegokolwiek innego medium. Oznacza 
to jak najbardziej czytelnie, że występuję jako obywatel. Co do informacji o posiedzeniach komisji, przed 
przyjściem tutaj sprawdzałem na stronie www.żerkow.pl nie było informacji, że dziś jest posiedzenie 
komisji. Odnośnie udostępnienia mojego numeru telefonu, to myślę, że wystarczy jeśli zostanie spełniony 
mój wniosek i to wystarczy. W kwestii, co do spotkań radnych przy kawie to myślę, że nie ma sensu 
sprowadzania tego do takich absurdów, ponieważ radni mogą spotkać się w restauracjach na kawie, 
kiedy chcą, ale nie, jeżeli to ma miejsce w budynku urzędu. Jeżeli takie spotkania odbywają się, to 
mieszkańcy powinni być poinformowani. 
Przewodnicząca - mówi Pan, że występuje prywatnie a podaje adres gazety? 
Pan Karol Górski odpowiedział, że adres zakończony domeną gazeta.pl. jest ogólnopolskim adresem,  
w którym każdy może sobie założyć skrzynkę pocztową. 
Wiceprzewodniczący powiedział, ale prywatnie Pan korzysta z tego maila w czasie pracy. 
Pan Karol Górski odpowiedział, że można sprawdzić, o której godzinie został wysłany wniosek. 
Zaznaczył, że nie był wtedy w pracy a były to późne godziny. 
Wiceprzewodniczący – jeżeli Pan stara się być tak precyzyjny to proszę być nim do końca. 
Pan Karol Górski – myślę, że nie jest Pan osobą, która powinna mnie z mojego czasu pracy rozliczać. 
Wiceprzewodniczący odpowiedział, że sprawa dotyczy jego osoby to ma prawo do pytań.  
Radny Andrzej Stachowiak – to znaczy, że nie mogę uzyskać od Pana numeru telefonu w związku z tym 
nie mam szansy Pana poinformować jako przewodniczący klubu o naszym spotkaniu. 
Pan Karol Górski – ma Pan szansę poinformować w taki sam sposób jak wszystkich mieszkańców gminy. 
Radny Andrzej Stachowiak -  o spotkaniu klubu radnych i nie jest informowany Urząd, ani Burmistrz czy 
Sekretarz Gminy, ale ja chcę osobiście  Pana poinformować o spotkaniu klubu. 
Pan Karol Górski – zachęcam do poinformowania Urzędu, a Urząd poinformuje mieszkańców. 
Radny Andrzej Stachowiak – klub ma swoje prawa i jego sprawy nie dotyczą wszystkich mieszkańców.  



Wywiązała się wymiana zdań dotycząca złożonego wniosku, którą przerwała Przewodnicząca  dziękując 
panu Karolowi Górskiemu za złożone wyjaśnienia i uwagi. 
Przewodnicząca przedstawiła kolejne pismo, które wpłynęło od Stowarzyszenia Krajowa Rada Sędziów 
Społecznych w sprawie naboru kandydatów na ławników o dokonanie właściwej selekcji i wyboru. 
Wyjaśniła na podstawie obowiązujących przepisów kto może być ławnikiem oraz, że do tej pory nie 
zgłoszono żadnego kandydata. Termin zgłoszeń upływa 30 czerwca 2015 roku. Przewodnicząca zachęciła 
do podjęcia decyzji o kandydowaniu na ławnika sądowego. 
/Pismo stanowi załącznik nr 15 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący wyjaśnił, że zgodnie z przepisami radni w głosowaniu tajnym dokonują wyboru 
ławników sądowych. 
Przewodnicząca wymieniła dotychczasowych ławników kadencji 2012-2015. 
Burmistrz powiedział, że przy wejściu na salę znajdują się plakaty informujące o zabawie, która odbędzie 
się w sobotę w nowo otwartym amfiteatrze. Festynem rodzinnym  rozpoczęto imprezy organizowane  
w amfiteatrze. Burmistrz podkreślił, że amfiteatr ma służyć wszystkim mieszkańcom, a za dwa tygodnie 
12 lipca b.r. odbędą się dni Żerkowa, na które serdecznie zaprasza. 
Przewodnicząca poinformowała pana Zbigniewa Typańskiego mieszkańca Ludwinowa obecnego na sesji, 
że Komisja Rewizyjna spotka się 2 lipca 2015 r. i rozpatrzy sprawę dotyczącą spornej nieruchomości.  
Zbigniew Typański zabierając głos stwierdził, że od 20 lat stara się o remont drogi prowadzącej do jego 
gospodarstwa, które stoi na środku tego odcinka i nie przekracza 1 km. Przytoczył pisma: - Dyrektora 
Firmy Drobud Sp. A. z marca 1997 roku; pismo Burmistrza Miasta i Gminy Żerków 2002 roku dotyczące 
budowy drogi oraz pismo z 2003 roku, które mówiło o poczynionych staraniach o dotację, ale warunkiem 
jest wykonanie czynu społecznego w wysokości 30 %. Czynem była praca włożona przez mojego ojca, 
która ostała zmarnowana. Rozumiem, że dla czterech budynków i kilkunastu mieszkańców wioski można 
sobie darować taki wydatek. W ubiegłym roku na dwie drogi w Żerkowie i Chrzanie wydano 1.200 tys. zł 
Chciałbym, aby ta droga została zrealizowana. Tym bardziej, że dotacja na tą drogę została już pobrana 
dwukrotnie z Urzędu Marszałkowskiego i nie chciałbym po raz trzeci zwracać się do Urzędu 
Marszałkowskiego o środki. Droga nadal jest tłuczniowa, a środki nie wiadomo na jaką drogę  
w Ludwinowie poszły. Remont wymaga położenia nawierzchni asfaltowej, ponieważ droga już wcześniej 
była utwardzona tłuczniem. 
Wiceprzewodniczący – wtrącił uwagę, że jest to najsolidniejsza droga. 
Zbigniew Typański poprosił panią Przewodniczącą, radnych i panią radną Wiolettę Rogozińsą-Świątek, 
aby sobie przypomniała o tej części wsi i nie tylko w aspekcie wiatraków, ale o innych sprawach jaką jest 
droga i wymiana naziemnej linii energetycznej oraz założenie dwóch punktów świetlnych. Z Powiatowej 
Komendy Policji w Jarocinie przyjdzie do Burmistrza zapytanie o to w jaki sposób mam korzystać  
z działki 515/3. Częściowo jest to warunek czy będę miał sprawę o naruszenie posiadania czy nie. Spraw 
miałem już kilka a sprawę związaną z działką nie można zakończyć. Chciałbym, aby Burmistrz się dobrze 
określił, ponieważ rozumiem podpisuje różne dokumenty potem się z nich wycofuje. 
Radna Maria Sołtysiak zwróciła się do radnego powiatowego o określenie terminu kiedy drogi będą 
naprawiane? 
Radny powiatowy Andrzej Szlachetka wyjaśnił, że rozmawiał z panem Kużdzałem po Zarządzie Powiatu, 
na którym Starosta obiecał, że do końca miesiąca sprawa będzie rozwiązana i zaczną się remonty 
dotyczące łatania dziur na terenie gminy Żerków. Rozmawiałem także z panem Wiesławem Ratajczakiem 
odnośnie wykaszania rowów, ponieważ trawy są wysokie i stają się zagrożeniem dla bezpieczeństwa 
zwłaszcza przy krzyżówkach. W tym tygodniu będzie ogłoszony przetarg na wykaszanie traw, ale to nie 
będzie długi okres, który rozstrzygnie się w ciągu 7 dni i zadanie na naszym terenie zostanie realizowane. 
Radna Maria Sołtysiak – jestem bardzo zaskoczona, że najpierw będzie przetarg, ale uzyskałam 
informację, że Powiat listę przekazał i Stęgosz jest na niej pierwsza. 
Radny powiatowy Andrzej Szlachetka wyjaśnił, że zbieranie poboczy rozpocznie się od Paruchowa,  
Pogorzelicy. Na ten cel zostaną przekazane środki, ale dopiero po okresie wakacyjnym. 
Maria Sołtysiak – myślę, że dojdzie do spotkania z radnymi powiatowymi. 
Przewodnicząca  wyjaśniła, że komisje wnioskowały o takie spotkanie, aby na temat zadań z zakresu 
drogownictwa porozmawiać. Radnych powiatowych prosimy o trzymanie pieczy w tym zakresie. 
Radny powiatowy Andrzej Szlachetka – potwierdził, że wszystko będzie załatwione w miarę możliwości 
Radny Sebastian Nowaczyk – zwrócił się z pytaniem do Sekretarza Gminy czy wyjaśniono stan 



techniczny boiska w Stęgoszy, czy rękojmia na umowę została poruszona z wykonawcą, czy jeszcze nie? 
Sekretarz Gminy  Michał Surma odpowiedział, że jeszcze na ten temat nie rozmawiano. 
Radny Sebastian Nowaczyk poprosił, żeby sprawę ruszyć, ponieważ płyta boiska powinna być 
poprawiona. 
Skarbnik Gminy Bronisława Rogacka wyjaśniła, że w Urzędzie była pani Anna Kaczmarek sołtys 
Stęgoszy odnośnie zakupu paliwa do kosiarki w celu wykoszenia trawy na boisku, ponieważ młodzież 
planuje przeprowadzić turniej piłkarski i chcą trenować. Dlatego proszą, aby w tej chwili nic nie robić  
z murawą boiska. 
Radny Sebastian Nowaczyk uważał, że do podpisanej umowy obowiązuje rękojmia, która ma określony 
czas i  usterki należy zgłosić wykonawcy. 
Sołtys Stęgoszy Anna Kaczmarek potwierdziła, że nie było wiadome jak wykonawca podejdzie do 
zgłoszonej naprawy murawy i kiedy ją poprawi. Dlatego były obawy czy zaplanowany turniej piłki 
nożnej się odbędzie.  Termin rozgrywek jest od dawna zaplanowany, w których startuje 21 drużyn dlatego 
nie można sobie pozwolić na wstrzymanie zaplanowanej imprezy. Pani sołtys podkreśliła, że drużyny, 
które przyjadą będą miały za zadanie po odbytym turnieju wypełnić ankietę m.in. będzie pytanie „co 
najbardziej przeszkadzało w przebiegu rozgrywek”. Jeżeli odpowiedzi będą dotyczyły stanu technicznego 
boiska, ankieta zostanie dołączona do zgłoszenia o usunięcie  usterek przez wykonawcę.   
  
Punkt 13 - Zakończenie sesji. 
 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady podziękowała zebranym za 
udział w tych obradach, życząc udanych wakacji i o godz. 18.00  zamknęła VII sesję Rady Miejskiej 
Żerkowa. 
 
 
Protokółowała:        
 
Teresa Szablewska 
        PRZEWODNICZĄCA RADY  
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